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Köszöntő 

Tisztelt Főtitkár úr, Elnök úr (urak)! Rektorhelyettes Asszony! Rektor úr, 

Osztályvezető asszony, Dékán urak, Intézményvezetők, Intézményképviselők! 

Igen tisztelt meghívottak, előadók, szervezők és résztvevők! 

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Kedves tudományünnepi résztvevők! 
 

Több éve szervezzük a tudomány napját, néha külön-külön, de egyazon célért, azonban többnyire 

együtt, mint most is. Azt tapasztalhatjuk, hogy egy folyamatot elindítva, görgetve, idővel testesül s 

alakul széles skálájú, rangos rendezvénnyé, rendezvénysorozattá. Mert idő kell az 

összehangoláshoz, idő kell a bizalom megalapozásához, s idő kell egymást megismerni s felismerni, 

hiszen a szoros közreműködések által tudatosul bennünk, hogy valójában egy ügyért 

szorgoskodunk, cselekszünk: a romániai magyar tudományosság fenntartásáért/fejlesztéséért. 

Két hét alatt ez a hatodik tudományünnepi rendezvény, amelyen részt veszek, a hatodik város, 

ahol köszönthetem a résztvevőket. 

Jó érzés látni, hogy a széles régiónkban hogyan ünnepel a tudós társadalom, a tudományos 

eredményeik bemutatásával, megvitatásával, tudósainkról való megemlékezésekkel, kiadványaink 

bemutatásával, legjobbjaink (kiválóink) díjazásával, egymást serkentve, biztatva a további 

kutatómunkára, kutatásszervezésre. 

Örömmel tölt el, hogy ma ennyien összegyűltünk, s (kisebbségi) közösségünk tudományos életét 

valamennyien fontosnak tartjuk. Értékelem, hogy a magyar tudós társadalom képes a tudományos 

életet egy ügyként kezelni, közösen ünnepelni, a tudomány hívó szavára érzékenyen reagálni. Itt 

ülünk, valamennyi intézmény felelős vezetői, képviselői, itt vannak fiataljaink, a jövő 

reménységeként, s úgy érzem, képesek vagyunk úgy szervezni mindennapjainkat, tudományos 

tevékenységeinket, hogy legyen egy nap, amikor egymásra figyelünk. Tudományos eredményeinket 

bemutatjuk, megvitatjuk, számot adunk a kutatói élet nehézségeiről, vesződéseiről, de sikereiről is.  

Ugyanakkor ünnepelni is tudunk: egy sikeres kutatási eredmény bemutatása által, vagy tudós 

nagyjainkról megemlékezve, illetve amikor egy frissen megjelent tudományos kötetünkbe 

belelapozhatunk, leporolva a forráskutatások, a terepmunkák mindennapos fáradalmait, avagy 

amikor megszólaltatunk egy hangszert, működésbe hozunk egy új szerkezetet. Egymásnak tanácsot 

tudunk adni, bátorítást, s esetleges újabb közös kutatásokat is szőhetünk, mert itt és most ez a fórum 

erre is alkalmas. Tervezhetjük együtt a régiónk tudományos jövőjét, a Magyar Tudományos 

Akadémiával szorosan együttműködve. 

Úgy érzem, érdemes volt ezelőtt 164 évvel ezt az intézményt, az EME-t létrehozni, és érdemes 

volt ezelőtt 24 évvel a Magyar Tudományos Akadémia tudományünnepét régiónkba is kiterjeszteni. 

Fontos a tudományos közösség építése, a kapcsolatok ápolása, megtartása, s ezt csakis a 

személyes találkozások, szakmai és emberi beszélgetések teszik hitelesebbé, élhetőbbé, 

emlékezetesebbé, maradandóbbá. 

Meggyőződésem, hogy ez a rendezvény hozzájárul az intézmény- és tudományközi kapcsolatok 

kiterjesztéséhez és erősítéséhez.  

Azt kívánom, hogy mindnyájukat járja át a rendezvény hangulata, töltődjenek fel új ismeretekkel 

és élményekkel! 

Köszönöm, hogy ma együtt ünnepelhetünk a tudomány jegyében. 

 

Bitay Enikő, az EME elnöke 


